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Geachte mevrouw Kerkmans, 

 

 

Op 24 juni 2015 heeft u Artikel 38 vragen gesteld. Hierbij ontvangt u onze beantwoording. 

 

Het onderwerp van uw vraagstelling heeft u als volgt toegelicht: 

“Vandaag is bekend geworden dat de Rechtbank in een zaak aangespannen door Urgenda, geoordeeld 

heeft dat Nederland in 2020 de uitstoot van broeikasgassen met tenminste 25% moet hebben teruggebracht 

ten opzichte van 1990. Onderdeel van de uitspraak was dat ‘de overheid zich niet kan verschuilen achter het 

argument dat Nederland maar een klein onderdeel is in het wereldwijde proces van klimaatverandering, want 

elke vermindering kan bijdragen aan het voorkomen van een gevaarlijke klimaatverandering. Nederland zou 

hierin juist voorop moeten lopen, vindt de rechter’.  

Onze partij vindt dat dit ook voor Gouda geldt en pakt deze rechterlijke uitspraak aan om het college te 

bevragen over de stand van zaken op het gebied van het terugdringen van broeikasgassen.” 

 

1. Wat is de mening van het college over deze uitspraak? 

Antwoord: wij hebben kennis genomen van de uitspraak, en geconcludeerd dat deze uitspraak geen 

directe gevolgen heeft voor het huidige Goudse energie- en klimaatbeleid. De doelstellingen in ons 

Actieprogramma Energie 2012-2014 zijn een realistisch voorloperscenario met de ambitie om in 2040 

CO2 neutraal te zijn en met ingang van 2014 een CO2 neutrale organisatie te hebben. 

 

2. Wat is de visie van het college op de rol van Gouda in het terugdringen van het wereldwijde 

proces van klimaatverandering ? 

Antwoord: Gouda heeft, met het vaststellen van het Actieprogramma Energie 2012-2014, 

verantwoordelijkheid getoond in het wereldwijde proces van klimaatverandering. Het college zal dit 

blijven doen, gerelateerd aan de schaal van Gouda, en zo mogelijk op regionaal niveau.  
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3. Hoever staat het met het met de ambitie van Gouda om CO2-neutrale gemeente te worden: 

hoeveel terugdringing van broeikasgassen heeft er plaats gevonden tot aan heden en ten 

opzichte van welk jaar? En omvat deze ambitie alleen de gemeentelijke organisatie of alle 

bedrijven en inwoners van Gouda ?  

Antwoord: in het actieprogramma Energie 2012 – 2014 zijn de ambities vastgelegd voor de stad als 

geheel en de gemeentelijke organisatie. Hierbij is de focus op een paar bronnen gelegd: 

a. De stad als geheel, verdeeld in 3 sectoren: Inwoners (49% van de CO2-emissie), Vervoer (17% 

van de CO2-emissies) en Bedrijven (industrie + kantoren = 19% van de CO2-emissies). 

b. De gemeentelijke organisatie. 

 

De afgelopen jaren zijn er veel acties uitgevoerd. Er heeft echter geen monitoring plaatsgevonden 

waardoor het lastig is om aan te tonen hoeveel CO2 bespaard is in de hele gemeente. We zijn op dit 

moment bezig met het inrichten van een monitoringsysteem om het effect van al deze activiteiten te 

koppelen aan de ambitie.  

We sommen hieronder (niet limitatief) een aantal acties op die in Gouda ondernomen zijn: 

- Er is een studie naar de geschiktheid van zonnepanelen op gemeentelijke daken uitgevoerd, waarbij 

SDE-subsidie is aangevraagd voor het plaatsen van zonnepanelen op het Huis van de Stad en de 

Garenspinnerij.  

- Goudse werkzoekenden zijn tot energiecoaches opgeleid die de inwoners adviseren op gebied van 

energieverbruik en de mogelijke energiebesparing in de woning. 

- Gouda is aangesloten bij het duurzaam bouwloket (www.duurzaambouwloket.nl). 

- De aanschaf van slimme meters wordt gestimuleerd. 

- Bedrijven worden gestimuleerd om energie te besparen en/of maatregelen op gebied van duurzame 

energie te treffen. Voor zover het Activiteitenbesluit dat toelaat, voert de ODMH projectmatig 

doelgericht (en met succes) controles uit bij bedrijven. 

- In het Huis van de Stad is een energiebeheerder aangesteld. Er wordt 100% duurzame energie 

ingekocht. Het Goudse wagenpark rijdt op groen gas, de scooters zijn vervangen door elektrische 

scooters. 

 

4. Wanneer zal Gouda volledig CO2 neutraal zijn en zal Gouda in 2020 ook de uitstoot van 

broeikasgassen hebben teruggedrongen met tenminste 25% ten opzichte van 1990? Welke 

broeikasgassen zijn er naast CO2 dan teruggedrongen ?  

Antwoord: in het Actieprogramma Energie 2012-2014 (pagina 11) is als ambitie opgenomen dat de stad 

Gouda in 2040 CO2-neutraal is. Op dit moment is echter nog geen monitoringsysteem in gebruik 

genomen, waardoor het nog niet exact inzichtelijk is hoeveel de uitstoot van broeikasgassen is 

teruggedrongen sinds 1990. Wel is er informatie te vinden via de databank van de klimaatmonitor van 

het ministerie van I&M. Hieruit blijkt dat in de jaren 2009 tot 2012 de CO2-uitstoot binnen diverse 

sectoren (zie bijlage) redelijk stabiel is. Er zijn nog geen gegevens beschikbaar van na 2012. 

Door nieuwbouw en uitbreiding in Gouda is de uitstoot van broeikasgassen in sommige sectoren 

toegenomen. Dit betekent echter niet dat er niet bespaard is op energieverbruik.  

 

NB: het huidige beleid richt zich alleen op CO2, niet op overige broeikasgassen. 

 

5. De uitstoot van broeikasgassen is niet alleen afkomstig van het gebruik van fossiele 

energiebronnen. Ook bijvoorbeeld het gebruik en slopen van bouwmaterialen als cement of 

asfalt, het gebruik van apparaten, het gebruik van vervoersmiddelen en afgelegde kilometers, de 

consumptie van goederen en de consumptie van voedingsmiddelen en dan met name van vlees 
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en zuivel dragen bij aan het uitstoten van broeikasgassen. Deelt het college deze visie ? 

Antwoord: het college deelt deze visie. 

 

6. Gezien het genoemde in vraag 5, met welke maatregelen behalve de inkoop van duurzame 

energie en een energiezuinig Huis van de Stad, zal Gouda de uitstoot van welke broeikasgassen 

in 2020 hebben teruggedrongen ? Hetzelfde voor 2040? En met welke percentages?  

Antwoord: in het Actieprogramma Energie 2012 – 2014 zijn de ambities vastgelegd voor de stad als 

geheel en de gemeentelijke organisatie. Hierbij is de focus op eerder genoemde bronnen gelegd. In het 

Actieprogramma zijn meer (geplande) maatregelen genoemd dan de inkoop van duurzame energie en 

het energiezuinige Huis van de Stad, alle gericht op CO2.  

 
 

 
Wij gaan ervan uit u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
De beantwoording van deze vragen heeft ca 11,5 uren in beslag genomen. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Burgemeester en wethouders van Gouda, 
De secretaris,  De burgemeester, 
 
 
 
Loes Bakker  Milo Schoenmaker 
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Bijlage: cijfers in beeld bij het antwoord op vraag 4 

 

De trend in CO2-uitstoot van Gouda (NB: de gegevens van 2013 zijn nog niet compleet) 

Bron: Klimaatmonitor 

De trend in CO2-uitstoot van Gouda voor de belangrijke sectoren  
Bron: Klimaatmonitor 
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